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Szanowni Mieszkańcy 
Gminy Międzyrzec Podlaski!

„Choć nikt nie może cofnąć się w czasie
 i zmienić początku na zupełnie inny,

 to każdy może zacząć dziś
 i stworzyć całkiem nowe zakończenie”

 – Carl Bard

Z okazji nadchodzących Świąt Wielkiej Nocy pragniemy złożyć Państwu najserdecz-
niejsze życzenia zdrowia i radości. Niech zbliżający się czas będzie okresem spokoju  
i wytchnienia od codziennego zgiełku życia, spędzonym w gronie najbliższych. 

Za zasługą Zmartwychwstałego Pana, niech dom każdego z Państwa wypełni się 
dźwiękiem radosnego „Alleluja!”. Życzymy także, aby świąteczne stoły napełniły się 
tradycyjnymi smakołykami, a wspólny posiłek zjednoczył wszystkich zwaśnionych. 

 
Płynące prosto z serca życzenia

W imieniu Radnych oraz pracowników Urzędu Gminy

W dniu 29 stycznia Rada 
Gminy Międzyrzec Pod-
laski przyjęła budżet na 

2014 rok. W kontekście tej jakże 
ważnej dla Mieszkańców decyzji, 
warto przybliżyć jaki kierunek 
przybierze polityka finansowa gmi-
ny w 2014 r. Szczególną uwagę na-
leży zwrócić na część inwestycyjną, 
gdyż to właśnie ten fragment bu-
dżetu daje najbardziej namacalne 
efekty dla Mieszkańców w trakcie 
i po jego realizacji.

Po najnowszych zmianach wyni-
kających z uchwały sesji Rady Gminy 
z 31 marca 2014 r., zaplanowane wy-
datki inwestycyjne ustalono na kwotę 
łączną 4 155 102 zł.

BUDOWA I  MODERNIZACJA DRÓG

Najwięcej środków przeznaczono na budowę i moderniza-
cję dróg. Znaczna część pieniędzy zostanie przeznaczona na 
budowę drogi Misie – Przeciętka, o długości. ok 2 km. Ponad-
to, wybudowana zostanie droga gminna nr. 805 w Strzakłach 
oraz droga w Krzymoszycach (200m). Zmodernizowane po-
przez wyłożenie asfaltowego dywanika będą drogi w Żabcach 
i Łuniewie (Zabagnie). Gmina przewidziała również środki 
na wykonanie dokumentacji na drogę wojewódzką w Jelnicy, 
wraz z budową chodników. Dodatkowo, w ramach budżetu na 
bieżące remonty dróg zabezpieczono blisko 200 000 zł.

Środki na modernizację dróg przewidziane są również 
w ramach Funduszu Sołeckiego; wyremontowane zostaną 
drogi w miejscowościach: Dołhołęka, Halasy – wraz z bu-
dową jakże potrzebnego oświetlenia, Kolonia Rogoźnica, 
Manie-Przyłuki, Misie, Strzakły, Tłuściec, Tuliłów, Utrówka, 
Wysokie, Zasiadki, Zaścianki i Żabce. Więcej informacji na 
temat Funduszu Sołeckiego znajdziecie Państwo na str. 10.

DZIAŁ ALNOŚĆ STR AŻY POŻARNYCH

Kolejna grupa zadań związana jest z funkcjonowaniem 
gminnych straży pożarnych i m.in. obejmuje budowę wjaz-
du do remizy w Łuniewie, modernizację remizy w Przy-
chodach oraz – co bardzo istotne – budowę garażu OSP 
w Rzeczycy. W kwietniu 2014 roku oddano wreszcie garaż 
do użytkowania i samochód strażacki po blisko rocznym ga-
rażowaniu w JRG w Międzyrzecu Podlaskim trafił wreszcie  
w ręce rzeczyckich strażaków. 

Rada Gminy przyjęła budżet na bieżący rok

Inwestycje roku 2014

REMONT I  MODERNIZACJA  
ŚWIETLIC

W roku 2014 wyremontowane i zmodernizowane zosta-
ną świetlice w Łukowisku, Misiach, Rzeczycy, Puchaczach  
i Krzymoszycach. Zdewastowana po kradzieży świetlica  
w Pościszach zostanie przywrócona do stanu pierwotnego.

OŚWIATA

Gminna oświata – to kolejna płaszczyzna, gdzie Miesz-
kańcy mogą oczekiwać realizacji inwestycji. W Krzewicy  
i Halasach przebudowane zostaną linie elektryczne przy 
placach szkolnych. Nie można również zapomnieć o oso-
bach niepełnosprawnych. Gmina zakupi więc pojazd przy-
stosowany do ich przewozu.

WODOCIĄGI I  K ANALIZACJA  
SANITARNA

Ostatnią grupą zadań przewidzianych w budżecie są 
wydatki na infrastrukturę wodociągową i sanitarną, któ-
re z jednej strony są konieczne dla zapewnienia zdrowia 
i bezpieczeństwa Mieszkańców, z drugiej pozwolą myśleć 
o wsparciu UE na tego typu projekty w kolejnych latach. 
Wymienić tu należy: projekty na budowę sieci kanaliza-
cji sanitarnej w Halasach, Rzeczycy i w Wysokim, budowę 
wodociągu w Utrówce oraz konieczną przebudowę Stacji 
Uzdatniania Wody w Halasach, gdzie gmina aplikuje o środ-
ki unijne na tę inwestycję. 

Krzysztof Adamowicz
Wójt Gminy Międzyrzec Podlaski

Andrzej Pietruk
Przewodniczący Rady Gminy

Gmina 
Międzyrzec Podlaski

Drogi Gospodarka gruntami i nieruchomBezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwp Oświata i w
1 175 000 5 070 505 000 828 730

Drogi 
1 mln 175 tys. 

Gospodarka gruntami  
i nieruchomościami 

5 tys. 

Bezpieczeństwo 
publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa 

505 tys. 

Oświata  
i wychowanie 

828 tys. 

Oświetlenie ulic, 
placów i dróg 

21 tys. 

Kultura i ochrona 
dziedzictwa 
narodowego 

1 mln 250 tys. 

Infrastruktura 
wodociągowa  

i sanitacyjna wsi 
370 tys. 

Bieżące remonty dróg 
200 tys. 
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STYCZEŃ – UCHWAŁY Z SESJI W DNIACH: 
08.01.2014, 13.01.2014 i 29.01.2014

 � stwierdzono wygaśnięcie mandatu radnego Pana Krzysztofa 
Adamowicza

 � podjęto decyzję o nieprzeprowadzaniu wyborów przedtermino-
wych Wójta Gminy Międzyrzec Podlaski

 � uchwalono budżet Gminy Miedzyrzec Podlaski na rok 2014
 � przyjęto wieloletnią prognozę finansową na lata 2014–2017
 � uchwalono regulamin utrzymania czystości i porządku na te-

renie gminy
 � uchwalono szczegółowy sposób i  zakres świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nie-
ruchomości na terenie Gminy Miedzyrzec Podlaski i zagospoda-
rowania tych odpadów

 � uchwalono wieloletni program osłonowy w zakresie dożywiania 
„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020

 � ustalono podwyższenie kryterium dochodowego uprawniające-
go do przyznania pomocy w zakresie dożywiania przyznanego 
w  ramach wieloletniego programu wspierania finansowego 
gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie doży-
wiania” na lata 2014–2020

 � ustalono zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej w kwestii dożywiania, przyznanego w ramach wie-
loletniego programu wspierania finansowego gmin „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020

 � stwierdzono wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – nową 
Wiceprzewodniczącą została Pani Zofia Nejranowska

LUTY – UCHWAŁY Z SESJI W DNIU 24.02.2014

 � przyjęto zmiany do budżetu na rok 2014
 � zatwierdzono do realizacji projekt „Modernizacja oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych”
 � podjęto decyzję o udzieleniu pomocy finansowej w formie dota-

cji celowej Powiatowi Bialskiemu na dofinansowanie drogowych 
zadań inwestycyjnych i  remontowych: remont drogi powiato-
wej w Przychodach, budowa chodnika przy drodze powiatowej 
w Berezie i Krzewicy oraz remont drogi Strzakły – Pościsze

 � przyjęto plany pracy komisji Rady Gminy Międzyrzec Podlaski 
na 2014 rok: Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Budżetu i Finan-
sów, Komisji ds. Oświaty, Kultury, Sportu i Porządku Publiczne-
go, Komisji ds. Rolnictwa 

 � przyjęto plan pracy Rady Gminy Międzyrzec Podlaski na 2014 rok
 � przyjęto programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Między-
rzec Podlaski w 2014 roku

 � przyjęto Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych na 2014 rok

 � przyjęto roczny program współpracy Gminy Międzyrzec Podlaski 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami pro-
wadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014 rok

 � przyjęto „Program usuwania wyrobów zawierających azbest 
z terenu Gminy Międzyrzec Podlaski”

 � przyjęto zmiany w  uchwale o   przystąpieniu do sporządzenia 
zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Międzyrzec Podlaski” dla inwestycji – bu-
dowa wiatraków na terenie gminy. 

 � przyjęto apel o  skuteczne i  ukierunkowane działania w  celu 
zabezpieczenia interesów hodowców trzody chlewnej z terenu 
gminy w związku z afrykańskim pomorem świń 

MARZEC – UCHWAŁY Z SESJI W DNIU 31.03.2014

 � podjęto decyzję o udzieleniu pomocy rzeczowej Województwu 
Lubelskiemu w postaci wykonania dokumentacji projektowej na 
przebudowę drogi wojewódzkiej Łuków – Międzyrzec Podlaski 
w miejscowości Jelnica (wraz z chodnikami)

 � przyjęto zmiany w  budżecie gminy na 2014 rok
 � przyjęto zmiany wieloletniej prognozy finansowej
 � wyrażono zgodę na wyodrębnienie w budżecie Gminy Międzyrzec 

Podlaski środków stanowiących Fundusz Sołecki na rok 2015
 � przyjęto program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Między-
rzec Podlaski w 2014 roku

 � pozytywnie zaopiniowano połączenie gmin w celu utworzenia 
okręgu wyborczego do Rady Powiatu w Białej Podl. – połączenie 
Gminy Międzyrzec Podlaski i Gminy Drelów

 � przystąpiono do sporządzenia miejscowych planów zagospoda-
rowania przestrzennego części miejscowości: Tuliłowa, Rzeczycy, 
Berezy, Wysokiego, Zaścianek, Halas „Strefy Aktywności Gospo-
darczej w miejscowości Zaścianki”

 � przystąpiono do zmiany Studium uwarunkowań i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Międzyrzec Podlaski 
obejmującej miejscowości: Bereza, Rzeczyca, Tuliłów i Wysokie 
oraz części miejscowości Halasy, Sawki i Zaścianki

 � wyrażono zgodę na wydzierżawienie nieruchomości stanowią-
cej mienie komunalne w Zaściankach

 � wyrażono zgodę na nieodpłatne przekazanie w  użytkowanie 
części budynku stanowiącego mienie komunalne w  Berezie  
– dla sołectwa 

 � przyjęto apel o niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego 
porządku prawnego referendum tematycznego bez progu fre-
kwencyjnego

Rada Gminy jest organem stanowiącym i kontrolnym każdej gminy. 

Rada Gminy obraduje...
Od stycznia 2014 roku w naszej gminie odbyło się 5 sesji Rady Gminy. 

 � Panie Przewodniczący, proszę powiedzieć jakie skutki 
z  Pana perspektywy przyniosło grudniowe referen-
dum?
Moim zdaniem taka kolej rzeczy przywróciła normal-

ność w Urzędzie Gminy. Pracownicy nareszcie mogą wyko-
nywać swoje obowiązki zgodnie z przepisami prawa, a nie 
pod dyktando i zapotrzebowanie osób trzecich. Są oceniani 
przede wszystkim za fachowość wykonywanej pracy i roz-
wiązywanie problemów. Urzędnicy funkcjonują dzięki 
Mieszkańcom, a nie odwrotnie.

 � A co z dostępnością urzędu dla każdego obywatela? 
Otóż to – normą w naszym samorządzie zaczyna być fakt, 

iż urząd oraz gabinet Wójta jest otwarty dla każdego Miesz-
kańca. Obywatele ze swoimi sprawami nie muszą na audien-
cję do Wójta zapisywać się z miesięcznym wyprzedzeniem. 
Warto się zapowiedzieć, ale kiedy ktoś wpada znienacka, rów-
nież zostanie wysłuchany w najbliższej wolnej chwili.

 � Jakie czynniki uważa Pan za konieczne do sprawnego 
funkcjonowania naszego urzędu? 
W tej kwestii na pierwszym miejscu postawiłbym współ-

pracę organu uchwałodawczego (Rada Gminy) z organem 
wykonawczym (Wójt). W państwie demokratycznym nie ma 
miejsca dla gospodarza gminnego z zapędami na władcę ab-
solutnego. Należy skłonić głowę i pamiętać, że to Mieszkań-
cy nas wszystkich wybierają i w nasze ręce powierzają własne 
sprawy. Musimy pielęgnować łańcuch współpracy, gdyż nie 
o nasze prywatne interesy tu chodzi. 

 � Czy obecny Wójt zdaje sobie z tego sprawę?
Jak najbardziej tak. Będąc radnym, wielokrotnie zwra-

cał uwagę na brak dialogu. Obecnie ważne decyzje, mające 
znaczenie strategiczne, są konsultowane i wypracowywane 
z Radnymi na komisjach stałych. Taki kierunek współpracy 
w moim odczuciu będzie prowadzić do pozytywnych efek-
tów działalności tych dwóch organów samorządowych. 

 � Jaki obraz Gminy Międzyrzec Podlaski kreuje się wła-
śnie na naszych oczach?
Po referendum nasz samorząd gminny postrzegany 

jest jako przewidywalny i poważny partner dla sąsiednich 
samorządów. Jest to szczególnie ważne na przyszłość, gdzie 
w nowej perspektywie finansowej musimy prowadzić dialog 
z sąsiadami. Od dwóch lat nierozwiązanym problemem jest 
brak porozumienia na zrzut ścieków z miejscowości Bereza 
i z tego co wiem, ten problem zostanie rozwiązany już nie-
długo. 

 � Co natomiast z tymi Mieszkańcami, którzy tak czynnie 
angażowali się w okresie referendalnym?
Wójt i Rada Gminy powinni zadbać o podtrzyma-

nie tego właśnie ruchu społecznego. Bezpośredni kontakt 
z Mieszkańcami i ich wnoszone uwagi będą bezcennymi ra-

dami, aby inwestycje były trafne i celowe. Ruszyły również 
prace związane z kreowaniem nowej jakości informacyjnej 
w Gminie, co z pewnością przełoży się na zbliżenie do co-
dziennych spraw każdego Mieszkańca. 

Wywiad z Andrzejem Pietrukiem, Przewodniczącym Rady Gminy

Wychodzimy „na prostą”

RADNY SŁAWOMIR CHARCZUK:
„Oprócz tego, że o zmianach w Urzędzie Gminy 
było głośno, to na szczęście są one namacalne. 
Potwierdzają to Mieszkańcy – „idzie ku lepsze-

mu”. Skutki tej rewolucji nie będą odczuwane już, natych-
miast, ale mamy duże szanse na stworzenie Urzędu Gminy 
w zupełnie nowej jakości”.

RADNY KAMIL TRUBA:
„Co się zmieniło? Przede wszystkim wizerunek 
naszej gminy na t le innych samorządów. Na-
reszcie zaczynamy być pożądanym partnerem 

do współpracy. Świadczy o tym rozpoczynająca się współ-
praca z sąsiednimi gminami oraz Urzędem Miasta Mię-
dzyrzec Podlaski. Spokój w sferze pracowników przekłada 
się na rzetelne informacje Wójta na temat bieżących spraw 
Urzędu, a co za tym idzie – jego dostępność i umiejętność 
szybkiego załatwiania spraw”.

RADNY ADAM KWIATKOWSKI:
„Zmiany na lepsze są widoczne gołym okiem  
w wielu aspektach funkcjonowania urzędu. Od-
niosę się tylko do tych dotyczących Rady Gminy  

i pracy radnego. Radny otrzymuje wgląd w każdy interesują-
cy go dokument, a informacja jest przekazywana bez zbędnej 
zwłoki. Sprawy gminy przedstawiane na forum Rady są od-
zwierciedleniem faktycznych działań, a nie zamazywaniem 
rzeczywistości. Przejrzystość działań jest miarą jakości sa-
morządu”.
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Z uwagi na to, że nawet najbardziej „spektakularna” zmiana na 
stanowisku wójta nie powoduje zaprzestania działalności jed-
nostki samorządowej, Urząd Gminy na bieżąco realizuje swoje 

zadania korygując nieprawidłowości, dokonując zmian organizacyj-
nych, wprowadzając nowe rozwiązania. Najważniejsze sprawy wyma-
gające uporządkowania w najbliższym czasie:

 � zakończenie procedur związanych z podłączeniem Mieszkańców 
Berezy do sieci kanalizacyjnej 

 � uporządkowanie spraw formalnych związanych z zarządzaniem 
przez jednostki organizacyjne mieniem komunalnym

 � zakończenie inwestycji w Misiach, Przychodach, Rzeczycy oraz 
przekazanie obiektów do użytkowania Mieszkańcom

 � modernizacja sieci wodociągowej wraz z przebudową stacji uzdat-
niania wody w Halasach i Rogoźnicy

 � uregulowanie spraw związanych z egzekwowaniem należności od 
mieszkańców (woda, ścieki, śmieci), niedopuszczanie do przedaw-
nienia roszczeń

 � zmiana struktury organizacyjnej urzędu mająca na celu poprawę 
jakości obsługi Mieszkańców, wypracowanie modelu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi i kontrola wykorzystania przy-
znanych dotacji

 � zakończenie i właściwe rozliczenie realizowanego przez gminę 
projektu „Sukces Szkoły – Szkoła Sukcesu”

 � uporządkowanie pod względem formalno-prawnym sytuacji  
w Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Rogoźnicy

Wywiad z Krzysztofem Adamowiczem, Wójtem Gminy Międzyrzec Podlaski

Mamy wspólny cel

MONIKA SIERPIEŃ:

„Efekty pracy i zaangażowanie Wójta 
Gminy, Radnych i pracowników moż-
na obserwować chociażby podczas Sesji 
Rady Gminy. Na ostatniej sesji podjęto 
aż 16 uchwał, na sesji lutowej 13 uchwał. 
Uchwał, które pozwolą rozwijać naszą 
Gminę. W Urzędzie Gminy odbywa się 
reorganizacja referatów, przesunięcia 
pracowników do pracy zgodnie z kwali-
fikacjami i kompetencjami. Wójt buduje 
nową jakość, co widać w ogłoszonych kon-
kursach na stanowiska urzędnicze”. 

ANNA IZDEBSKA:

„Reorganizacja struktury urzędniczej  
z pewnością przyczyni się do polepszenia 
efektywności wykonywanych działań i po-
dejmowanych przez pracowników decyzji. 
Nareszcie każdy będzie zajmował się tym, 
w czym jest specjalistą. Zmieniły się rów-
nież nastroje panujące w urzędzie, uczy-
my się dialogu i współpracy. Mieszkańcy 
wreszcie mówią nam, że do urzędu »aż chce 
się przyjść«! 

 � Od trzech miesięcy pełni Pan funkcję Wójta Gminy Mię-
dzyrzec Podlaski. Z jakimi problemami zmierzył się Pan 
dotychczas?
Gmina Międzyrzec Podlaski w nowy rok 2014 weszła 

bez wójta – odwołanego przez Mieszkańców w grudniowym 
referendum, sekretarza – którego nie miała od dłuższego 
czasu i z ogromnymi zobowiązaniami i niezrealizowanymi 
inwestycjami. Pierwsze miesiące to z jednej strony realizacja 
zobowiązań roku 2013, z drugiej konieczność autopoprawek 
w budżecie gminy na rok 2014. Na sesji z końcem stycznia 
Rada Gminy uchwaliła budżet na rok 2014. Rozplanowa-
liśmy zadania budżetowe na poszczególne etapy i zgodnie  
z harmonogramem je realizujemy. Aby móc je sprawnie 
realizować, pracownicy urzędu muszą wiedzieć za co odpo-
wiadają i w jakim zakresie, tak by urząd pracował efektywnie  
i na bieżąco załatwiał wszystkie sprawy naszych Mieszkań-
ców. W pierwszym miesiącu swojej pracy ze zdziwieniem 
spostrzegłem, iż pomimo przebywania na zwolnieniach le-
karskich niektórych pracowników ( w tym również kierowni-
ków referatów), urząd pracował płynnie, a w opinii większo-
ści Mieszkańców pracuje sprawniej. Dokonaliśmy przeglądu 
kadr i ewolucyjnie wprowadzamy zmiany – dopasowując za-
kres czynności do wiedzy i predyspozycji pracowników. 

 � Powszechnie oczekiwano ,,na czystki w urzędzie”.
To jest niestety bolączka naszych czasów. Istnieje spo-

łeczne przyzwolenie na ,,upolitycznianie” urzędu obsadza-
jąc stanowiska ,,swoimi” – niejednokrotnie miernymi, ale 
wiernymi. Należy zerwać z takimi praktykami. Po pierwsze 
pracownicy muszą czuć stabilność związaną z pracą, muszą 
czuć szacunek i satysfakcję z wykonywanej pracy. I to co naj-
ważniejsze dla mnie – nie liczą się przekonania polityczne,  
a tylko i wyłącznie zaangażowanie i merytoryczne wypeł-
nianie powierzonych obowiązków.

 � Nie obyło się bez zmian, pracę stracił skarbnik gminy.
Tak, zmieniliśmy regulamin organizacyjny urzędu – do-

pasowując go do realnych potrzeb, kilku osobom zmienio-
no zakres czynności. Podjąłem decyzję o złożeniu wniosku  
o odwołanie skarbnika gminy – mieliśmy różne spojrzenie 
na politykę finansową gminy. Skarbnik jest po wójcie naj-
ważniejszą osobą w urzędzie, do której gospodarz gminy 
musi mieć pełne zaufanie i pewność co do rzetelności wy-
pełniania przez niego obowiązków. Ta nić zaufania zosta-
ła mocno nadwyrężona – stąd decyzja o zmianie skarbnika 
gminy. Rada Gminy przyjęła mój wniosek i podjęła decyzję 
o odwołaniu Pana B. Woszkiela z funkcji skarbnika gminy.

 � Panie Wójcie, co z remontami świetlicy w Misiach, 
Przychodach, Rzeczycy i co z kanalizacją w Berezie?
Remont świetlic winien być zakończony na początku 

grudnia 2013 r. W niektórych przypadkach trwają nadal, 

tak jak w Misiach. W przypadku Przychód zakres prac został 
wykonany tylko w około 20% – umowa wygasła i będziemy 
wyłaniać nowego wykonawcę. W Rzeczycy oddano świe-
tlicę i garaż przy OSP – wreszcie strażacy mogą korzystać  
z zakupionego w ubiegłym roku samochodu MAN. Wszyst-
kie te inwestycje prowadzone były chaotycznie, bez należy-
tego nadzoru – w niektórych nie powołano nawet inspektora 
nadzoru. Na dniach podpiszemy umowę z miastem na zrzut 
ścieków do miejskiej oczyszczalni i nic nie będzie stało na 
przeszkodzie aby uruchomić kanalizację w Berezie.

 � Na ostatniej zwyczajnej sesji Rada Gminy przyjęła 
przedłożone przez Pana uchwały dotyczące opracowa-
nia planów zagospodarowania przestrzennego dla miej-
scowości Berezy, Rzeczycy, Tuliłowa, Halas, Zaścianek, 
Wysokiego, chciałoby się rzec – dlaczego tak późno? 
Przystępujemy do tworzenia nowego ładu przestrzenne-

go naszej gminy. Ma to ogromne znaczenie dla życia Miesz-
kańców. Równolegle będziemy aktualizować strategię roz-
woju gminy, oraz studium uwarunkowań zagospodarowania 
przestrzennego gminy. Oba te jakże ważne dokumenty są 
leciwe (opracowane w 2000) i nijak się mają do dzisiejszych 
realiów życia i funkcjonowania gminy.

 � Jak układa się współpraca z Radą Gminy?
Wzorcowo. Mamy przecież ten sam cel – jak najszersze 

zaspokajanie potrzeb Mieszkańców. Efekt wzajemnej akcep-
tacji widoczny jest podczas głosowań w radzie. Na ostatnich 
dwóch sesjach zwyczajnych wszystkie uchwały przedłożone 
przez wójta zostały przyjęte przez radnych jednogłośnie. Za-
wsze też mogę liczyć na wsparcie ze strony Pana Przewod-
niczącego Rady Gminy, z którym praktycznie na co dzień 
omawiamy sprawy bieżące.

Bilans otwarcia

Porządkujemy 
sprawy gminne



BIULETYN INFORMACYJNY URZĘDU GMINY MIĘDZYRZEC PODLASKI8

WWW.MIEDZYRZECGMINA.PL

NUMER 1(1)/2014 | KWIECIEŃ 2014 9

WWW.MIEDZYRZECGMINA.PL

7 277 27

911

8
� Najstarszą osobą w naszej gminie jest Pani Cecyclia Ko-

moszka z Krzymoszyc. Urodziła się 23.11.1910 r., więc 
w listopadzie skończy 104 lata! Gratulujemy Pani Ce-
cylii złotego wieku i podziwiamy za cierpliwość do 
współczesnego świata. Sto lat…? To chyba już za mało! 
Zdrówka!

� Nasza gmina jest międzynarodowa! Obecnie mamy za-
meldowanych siedmioro obcokrajowców. Troje z nich 
mieszka w Strzakłach, a pozostali w Wólce Krzymow-
skiej, Rzeczycy, Misiach i Zawadkach. Wśród nas – i ra-
zem z nami – żyją obywatele Białorusi i Ukrainy. 

� Tylko od stycznia tego roku w naszej gminie zwią-
zek małżeński zawarło osiem zakochanych par, m.in. 
z Utrówki, Halas, Łuniewa Kożuszek i innych miejsco-
wości. Jak widać, nawet przejściowa aura zimowo-wio-

Gmina Międzyrzec Podlaski w liczbach

Czy wiesz, że...

Mateusz Augustyniuk z Miś

Ryszard Kuźmiuk, sołtys Koszelik, ponad 25 lat stażu

Olivier Adamczyk z Miś

senna nie odstraszyła kochających się ludzi. Nowożeń-
com życzymy dużo miłości i wytrwałości na wspólnej 
drodze. Oby była mniej wyboista, niż niektóre drogi 
gminne ;-)

� Od początku roku w naszej gminie urodziło się już 27 
dzieci! Niż demograficzny chyba nas nie dotyczy… 
Najmłodsi mieszkańcy urodzili się 23 marca (stan  
z dn. 03.04.14) i są już poważnymi kawalerami! Szczęśli-
wym rodzicom serdecznie gratulujemy i… zazdrościmy! 

� Wyrazy szacunku i uznania składamy naszym wielolet-
nim sołtysom. Niektórzy z nich tak długo już sprawują 
dzielnie swoją funkcję, że… nie pamiętają kiedy zaczęli! 
Tak jak np. Pan Ryszard Kuźmiuk, sołtys wsi Koszeliki!

Funkcjonowanie organizacji pozarządowych 

Wsparcie dla organizacji
Istotnym wydarzeniem dla funkcjonowania organizacji pozarządowych na terenie Gminy było zarządzenie Wójta 

Gminy z 1 kwietnia 2014 r. dotyczące wsparcia finansowego realizacji zadań publicznych przez organizacje pozarządowe  
i inne uprawnione podmioty w 2014 r. Zarządzenie było efektem konkursu ofert. Pula dotacji do przyznania mogła wynieść 
maksymalnie 60 000 zł. Wpłynęło 28 ofert na ponad 90 000 zł. W urzędzie pojawiła się teraz nowa osoba, która odpowiada 
za promocję, kulturę i współpracę z organizacjami pozarządowymi. Z wszelkimi sprawami można się teraz zgłaszać do Pana 
Michała Teofilskiego (pokój nr 10) lub na adres: promocja@miedzyrzecgmina.pl.

Nazwa podmiotu Nazwa projektu
Kwota 

dotacji (zł)

Uczniowski Pożarniczy Klub Sportowy „Orlik”, Krzewica Organizacja III Międzygminnego Turnieju Piłki Nożnej Dziewcząt 2500

Uczniowski Pożarniczy Klub Sportowy „Orlik”, Krzewica
Organizacja szkolenia sportowego młodzieży szkolnej z piłki 
ręcznej

1170

Uczniowski Pożarniczy Klub Sportowy „Orlik”, Krzewica Organizacja II Halowego Turnieju Piłki Nożnej 1880

Uczniowski Pożarniczy Klub Sportowy „Orlik”, Krzewica
Utworzenie Izby Regionalnej „Ocalić od zapomnienia  
– życie naszych przodków”

3804

Uczniowski Pożarniczy Klub Sportowy „Panda”, Misie Organizacja Turniejów Sportowych o zasięgu gminnym 2920

Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Pościsze i Tuliłów Organizacja Turnieju Piłki nożnej dla klas IV-VI 3220

Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Pościsze i Tuliłów Organizacja rajdu rowerowego szlakiem „Doliny Krzny” 2000

Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Pościsze i Tuliłów
Organizacja zajęć promujących zdrowy styl życia dla dzieci, 
młodzieży i osób dorosłych z terenu Gminy

1300

Stowarzyszenie Wspierające Rozwój Wsi w Maniach
Gminne Biegi Przełajowe szkół podstawowych im. Janusza 
Kusocińskiego

2960

Stowarzyszenie Wspierające Rozwój Wsi w Maniach Przygoda z Tańcem 4500

Stowarzyszenie Moja Gmina w Misiach Rodzina sportem silna 5350

Stowarzyszenie Moja Gmina w Misiach Wspólne rowerowanie 3275

Stowarzyszenie Moja Gmina w Misiach Tradycja narodowa pod strzechy 3800

Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych w Tłuśćcu
Wakacje 2014 pod hasłem „Pokaż co masz na strychu  
– wystawa staroci”

3600

Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych w Tłuśćcu
To, co przeżyło jedno pokolenie, drugie przeżywa w sercu  
i pamięci

3000

Stowarzyszenie OSP Jelnica IV edycja OSP Jelnica na sportowo 1500

Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Wsi Bereza Aktywność fizyczna – sposobem na zdrowie 3325

Stowarzyszenie Aktywni Gminy Międzyrzec Podlaski, 
Wysokie

Zapobieganie poprzez działanie – warsztaty charakteryzacji 
„Mogę inaczej”

4976

Stowarzyszenie Aktywni Gminy Międzyrzec Podlaski, 
Wysokie

Popularyzacja lokalnego dziedzictwa kulturowego  
– warsztaty artystyczne „Potrafię”

4920
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Liczba mężczyzn 

Liczba kobiet 

Sołectwa i ich mieszkańcy (stan na 30.03.2014 r.)
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Zgodnie z Ustawą z dnia 20 lutego 2009 r. o Funduszu 
Sołeckim, środki mogą być przeznaczone na działa-
nia, które służą poprawie warunków życia Mieszkań-

ców danego sołectwa, zaś o tym, co ma być zrealizowane 
w ramach tych środków, Mieszkańcy sołectwa podejmują de-
cyzję wspólnie na zebraniu wiejskim. 

Dotychczas przedsięwzięcia do wykonania w ramach Fun-
duszu Sołeckiego zawarte we wnioskach złożonych przez so-
łectwa do Wójta Gminy nie mogły podlegać zmianom w trak-
cie roku budżetowego. Z dniem 20 marca 2014 roku weszła  
w życie nowa Ustawa o funduszu sołeckim, która przewidu-
je dokonywanie w trakcie roku budżetowego zmian przed-
sięwzięć zgłoszonych we wnioskach sołectw. Aby skutecznie 
dokonać zmiany we wniosku, sołectwo musi zachować proce-
durę uchwalenia i złożenia, nie później niż do 31 paździer-
nika danego roku budżetowego, stosownego wniosku do Wój-
ta Gminy. Wprowadzając do wniosku zmiany, sołectwa nie 
mogą zwiększać planowanych pierwotnie wydatków. Ponad-
to, nowa ustawa przewiduje możliwość realizacji wspólnych 
przedsięwzięć przez kilka sołectw z terenu gminy oraz tryb 
odwoławczy w przypadku odrzucenia przez Wójta błędnego 
wniosku sołectwa. Przedsięwzięcia przewidziane do realizacji 
w 2014 roku opiewają na kwotę 476 542,26 zł. 

Kwota środków finansowych przeznaczona na realizację 
zadań z zakresu Funduszu Sołeckiego w 2013 r. wynosiła 
476 441,34 zł. Do końca grudnia 2013 roku wykorzystano: 
442 949,72 zł, co stanowi 92,97%. Jak widać, odsetek realiza-
cji jest bardzo wysoki. Świadczą o tym liczby: w Kożuszkach, 
Kolonii Rogoźnicy i samej Rogoźnicy procent realizacji 
zadań z Funduszu Sołeckiego wyniósł 99,99%.

Niemal sto procent realizacji zadań w Gminie Międzyrzec Podlaski!

Fundusz Sołecki
W 2014 roku Gmina Międzyrzec Podlaski już po raz drugi 

realizuje zadania z zakresu Funduszu Sołeckiego.
Nazwa szkoły 
/gimnazjum

Liczba  
dzieci

Przewodniczą-
cy/a Samorządu 
Uczniowskiego

Dyrektor
Przewodni-

czący/a Rady 
Rodziców

Strona internetowa

Publiczna Szkoła 
Podstawowa im. Henryka 
Sienkiewicza w Halasach

105 Julia 
Daniluk

Hanna 
Saczuk

Natalia 
Kałan http://www.szpwh.republika.pl

Publiczna Szkoła 
Podstawowa im. 
Kardynała Stefana 
Wyszyńskiego  
w Kożuszkach

98 Karolina  
Szostkiewicz

p.o. 
Radosław 

Rynn

Aneta 
Komińczyk http://spkozuszki.edupage.org

Publiczna Szkoła 
Podstawowa im. Marii 
Konopnickiej w Misiach

Oddziały zamiejscowe 
w Strzakłach

216

17

Julia 
Oklińska

Elżbieta 
Siłuch

Marzenna  
Złotkowska http://sp.misie.org.pl

Publiczna Szkoła 
Podstawowa  
w Rogoźnicy

125 Bartek 
Tymoszuk

Dorota 
Herda

Lilianna  
Jurkowska http://rogoznica.republika.pl

Publiczna Szkoła 
Podstawowa im. Karola 
Krysińskiego w Rudnikach

112 Konrad 
Wasiluk

Andrzej 
Kurenda

Iwona 
Panasiuk http://sprudniki.wordpress.com

Publiczna Szkoła 
Podstawowa im. Karola 
Krysińskiego w Rzeczycy

162 Natalia 
Semeniuk

Janusz 
Oksiejuk Wanda Kopron http://sp-rzeczyca.republika.pl

Publiczna Szkoła 
Podstawowa im. Mikołaja 
Kopernika w Tłuśćcu

109 Joanna 
Makaruk

Elżbieta 
Demczuk

Monika  
Raczyńska http://www.sp-mk.szkolnastrona.pl

Publiczne Gimnazjum  
Nr 3 w Rogoźnicy 109 Karolina Kusznieruk Andrzej 

Małek
Jerzy 

Panasiuk http://pg3r.jimdo.com

Publiczne Gimnazjum  
Nr 1 im. Józefa Ignacego 
Kraszewskiego w Jelnicy

118 Kinga  
Jędruchniewicz

Radosław 
Klekot

Adam 
Tymoszuk http://gimjelnica.szkolnastrona.pl

Publiczne Gimnazjum  
Nr 2 im. Adama 
Mickiewicza w Krzewicy 

122 Kamil Zaniewicz Elżbieta 
Łaziuk

Agnieszka 
Narojek http://gm2krzewica.internetdsl.pl

Szkoła prowadzona przez Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Pościsze i Tuliłów

Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Tuliłowie 85 Dominika Suśniak Ewelina 

Wieczorek Aneta Zaniewicz http://sp-tulilow.cba.pl

Wykaz placówek oświatowych działających na terenie Gminy 

Statystyki oświatowe

Na zdjęciach (u góry i u dołu): altana w Pościszach ufundowana ze środków 
z Funduszu Sołeckiego na 2013 rok
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Na bieżąco

Dzieje się w oświacie...

W dniu 2 kwietnia 2014 r. w Szkole Podstawowej 
w Misiach i Szkole Podstawowej w Tłuśćcu odby-

ły się spotkania dotyczące przedstawienia działań na 
rzecz obniżenia wieku spełniania obowiązku szkolnego. 
W spotkaniach uczestniczyli przedstawiciele Kuratorium 
Oświaty, Dyrektorzy Szkół, Nauczyciele i Rodzice. Za myśl 
przewodnią spotkania służyło stwierdzenie: „W systemie 
edukacji szkolnej najważniejsze jest dziecko”. Każdy rodzic 
powinien indywidualnie podchodzić do potrzeb i umiejęt-
ności swojego dziecka, nie sugerując się presją otoczenia. 
Podczas spotkania pojawiło się wiele przydatnych informa-
cji oraz rad dla rodziców. 

Gmina Międzyrzec Podlaski przystąpiła do pro-
jektu „Przedszkole zdrowe i przyjazne dziecku 

z cukrzycą” realizowanego przez Starostwo Powiatowe 
w Białej Podlaskiej. Projekt będzie realizowany w oddziałach 
przedszkolnych Publicznej Szkoły Podstawowej im. Marii 
Konopnickiej w Misiach w okresie od kwietnia do listopada 
2014 r. Program ten dedykowany jest wychowankom, wy-
chowawcom, personelowi i rodzicom. Celem projektu jest 
przygotowanie środowiska na przyjęcie dziecka z cukrzycą 
do środowiska przedszkolnego oraz budowanie szeroko ro-
zumianej świadomości zdrowotnej i promowanie zdrowego 
stylu życia.

W dniu 17.03.2014 roku Gmina Międzyrzec Podla-
ski podpisała z Województwem Lubelskim umowę 

o dofinansowanie projektu pt. „Modernizacja oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych”, który dofi-
nansowany jest ze środków Europejskiego Funduszu Spo-
łecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludz-
ki. Wartość projektu według umowy wynosi 688 023,00 zł 
brutto i jest w 100% dofinansowany. Celem projektu jest 
podniesienie jakości pracy oddziałów przedszkolnych. 
W ramach projektu zostanie doposażonych 8 oddziałów 
przedszkolnych na terenie Gminy Międzyrzec Podlaski: 
przy Szkole Podstawowej w Tłuśćcu, Rudnikach, Rogoźni-
cy, Halasach, Misiach, Rzeczycy, Kożuszkach i Strzakłach 
(place zabaw z bezpieczną nawierzchnią, dostosowanie 
pomieszczeń sanitariatów, doposażenie szatni i sal dydak-
tyczno-zabawowych w meble, zabawki i pomoce dydak-
tyczne, tablice interaktywne, komputer z oprogramowa-
niem, rzutnik itp). Okres realizacji projektu to 01.04.2014  
– 31.10.2014.

Gmina Międzyrzec Podlaski przystąpiła do projektu 
„MULTI SPORT” realizowanego przez Wojewódzkie 

Zrzeszenie Ludowych Zespołów Sportowych w Lublinie.  
W okresie od 15 kwietnia 2014 r. do 15 grudnia 2014 r. 
dla uczniów klas IV–VI, 3 razy w tygodniu, po 90 minut, na 
terenie Publicznej Szkoły Podstawowej im. Kornela Maku-
szyńskiego w Rzeczycy, odbywać się będą zajęcia sportowe, 
które prowadził będzie nauczyciel wychowania fizycznego. 
Przewidywane są trzy bloki:

 ` lekkoatletyka i gimnastyka,
 ` gry sportowe, 
 ` sporty mające tradycję i zapotrzebowanie w danym 

środowisku.
Uczestnicy zajęć sportowych zostaną doposażeni  

w sprzęt sportowy i ubezpieczeni od NW. 

„Wdrożenie usprawnień zarządczych w Powiecie 
Bialskim oraz Gminach Janów Podlaski, Konstan-

tynów, Leśna Podlaska, Międzyrzec Podlaski oraz Sosnów-
ka na podstawie wyników samooceny CAF” to projekt 
realizowany w partnerstwie Ministerstwa Administracji  
i Cyfryzacji oraz F5 Konsulting Sp. z o.o. Ma on na celu 
poprawę standardów zarządzania i podniesienie jako-
ści usług świadczonych przez jednostki samorządu te-
rytorialnego (partnerów projektu). Wraz z naszą gminą, 
do partnerstwa przyłączyły się również inne jednostki  
– Gmina Janów Podlaski, Konstantynów, Leśna Podlaska 
oraz Sosnówka. Należy też zaznaczyć wielką rolę związa-
nego z projektem bodźca finansowego, dzięki któremu już 
wprowadzono doskonalenie rozwoju kompetencji kadr, 
usprawnienie informacji dla klientów urzędu i poprawę ob-
sługi oraz satysfakcji Mieszkańców. 

W ramach projektu „Multi Sport” w Gminie odbywać się będą zajęcia sportowe

PUBLICZNA SZKOŁA PODSTAWOWA IM. HENRYKA SIENKIEWICZA  
W HALASACH 

1. XI edycja gminnego konkursu plastycznego „Twórczość H. Sienkiewicza widziana oczami dziecka”
II miejsce – Natalia Ognik

Wyróżnienia – Julia Stefanuk, Maciej Nożka

2. VII Gminny Konkurs Polonistyczny im. H. Sienkiewicza – „Czytanie ze zrozumieniem”
I miejsce – Zuzanna Kukawska
II miejsce – Zuzanna Michaluk

PUBLICZNA SZKOŁA PODSTAWOWA IM. KAROLA KRYSIŃSKIEGO  
W RUDNIKACH 

1. Gminny konkurs wiedzy „Gmina Międzyrzec Podlaski – Wczoraj – Dzisiaj – Jutro”
II miejsce – Adrian Wysokiński (kl.V)

Wyróżnienie w części plastycznej – Daria Lewczuk (kl.VI)

2. Gminny konkurs literacki „To, co przeżyło jedno pokolenie, drugie przeżywa w sercu i w pamięci” 
pod hasłem „Utrwalamy wspomnienia naszych dziadków z lat młodości”

Wyróżnienie – Dominik Zdańkowski (kl. IV), Anita Gorgel (kl. VI)

3. Gminny konkurs plastyczny „Twórczość Henryka Sienkiewicza widziana oczami dziecka”
I miejsce – Karolina Stefaniuk (kl. V)
I miejsce – Weronika Bogucka (kl. III)

III miejsce – Klaudia Ładniak (kl.I)

4. Konkurs ekologiczny „Czysta Ziemia” organizowany przez Bialskie Starostwo Powiatowe 
Wyróżnienie w wykonywaniu zadań – Michał Łuciuk (kl. V)

5. Gminny konkurs na znawcę filmu „Szatan z siódmej klasy” 
III miejsce – Anita Gorgel i Alicja Sidorczuk (kl. VI)

 
6. Gminny konkurs plastyczny „Mój przyjaciel bałwan” 

I miejsce – Oliwia Litwiniuk (kl. 0)

7. Konkurs recytatorski im. Jana Brzechwy „Poeci dzieciom” organizowany przez Miejski Ośrodek Kultury 
w Międzyrzecu Podlaskim 

Wyróżnienie – Dominika Wielkopolan i Karolina Nieroda (kl. IV)

Sukcesy uczniów szkół Gminy Międzyrzec Podlaski

Cykl „Zdolni i aktywni”
W każdym numerze Biuletynu znajdą się laureaci konkursów 

z naszych szkół gminnych.
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 � Powiedz mi jak to się stało że zostałaś stypendystką 
Fundacji Dzieło Nowego Tysiąclecia? Jak to się wszyst-
ko zaczęło?
Stypendystką jestem od niedawna, bo dopiero od lutego. 

A o możliwościach dowiedziałam się przypadkowo. Wcze-
śniej koleżanka ze szkoły mi wspominała, tam katechetka 
o tym mówiła. I potem siostra Tomasza od Sióstr Opatrzno-
ści Bożej w Międzyrzecu bardzo mi pomogła. Nakierowała, 
pomogła wypełniać dokumenty. Biurokracji był ogrom.

 � I co oznacza bycie stypendystką Dzieła Nowego Tysiąc-
lecia?
Duże możliwości, szanse rozwoju, ale to nie tylko są 

pieniądze, to także różne wyjazdy, poznawanie nowych lu-
dzi, nowe miejsca, spełnianie swoich marzeń, możliwości.  
Np. w lipcu jadę na obóz do Szczecina na jedenaście dni.  
I rekolekcje są raz do roku, też już byłam.

 � A jak w praktyce wygląda to stypendium?
Obecnie wynosi ono 310 zł – 160 zł stypendium nauko-

wego, 150 zł socjalnego. Dostaje się je regularnie, maksymal-
nie przez 10 miesięcy. Później składa się wniosek o przedłu-
żenie stypendium. Trzeba oczywiście spełniać odpowiednie 
warunki, aby takie stypendium dostać – odpowiednia śred-
nia ocen, dodatkowa praca pozaszkolna jak np. wolontariat 
itp. Dochody na członka rodziny nie mogą też przekraczać 
pewnego poziomu. Z wydanego stypendium muszę się też 
rozliczyć.

 � A Ty jakie miałaś te potrzebne osiągnięcia?
Zajmuję się świetlicą przy parafii św. Mikołaja, poma-

gałam w bibliotece w Trzebieszowie, należę do zespołu ta-
necznego, a także do KSMu. Mam też odpowiednią średnią 
ocen.

 � Dużo tego! A Ty w ogóle śpisz? Jesz? Masz na to czas?
[śmiech] Mam, znajduję.

 � A czy masz jeszcze jakieś swoje pasje, zainteresowania?
Niech pomyślę… Na pewno chciałabym się rozwijać 

w kierunku medycyny, chirurgii. Wynikają one przede 
wszystkim z potrzeby pomagania innym, okazywania im 
serca i dobroci, którą chcę szerzyć. To stypendium na pewno 
mi pomoże w pewnym stopniu, ponieważ mogę je otrzymy-
wać aż do ukończenia studiów. Lubię też sport, taniec… Kie-
dyś uprawiałam tenis stołowy.

 � Jesteś naprawdę „ginącym gatunkiem”… Masz dopie-
ro 15 lat, a tyle działasz!
[śmiech] Na pewno nie! Dodam jeszcze, że stypendium 

ma też swoje obowiązki. W zamian muszę się odwdzięczyć 
charytatywnie. Np. w sobotę 12 kwietnia jest taki zjazd mło-
dzieży na Iskrę Miłosierdzia i jadę jako delegacja z parafii 
od św. Mikołaja ją odebrać. Ostatnio też rozdawałam kartki 
świąteczne.

 � Ilu jest takich stypendystów jak Ty u nas tutaj w  re-
gionie? 
W regionie chyba niewiele. Nie orientuję się dokładnie.

 � No to gratulacje, jesteś w „elicie”. 
Dziękuję, ale to nie tylko moja zasługa. Spotkałam na 

swojej drodze wielu ludzi życzliwych i dobrego serca. Dla-
tego bardzo chciałabym podziękować Panu Krzysztofowi 
Adamowiczowi, siostrze Tomaszy, a także Radnemu Sła-
womirowi Charczukowi, wychowawczyni Urszuli Kuźmicz, 
proboszczowi parafii św. Mikołaja Józefowi Brzozowskiemu 
oraz katechetce Teresie Pawluk.

Wywiad z Pauliną Michalak, stypendystką Fundacji Dzieło Nowego Tysiąclecia

By pomagać innym

8marca 2014 r. w hali sportowej Gimnazjum Nr 2 
w Krzewicy odbyło się wydarzenie uświetniające ob-
chody Dnia Kobiet w Gminie Międzyrzec Podlaski. 

Hala wypełniła się po brzegi za sprawą FORUM KOBIET orga-
nizowanego przez Stowarzyszenie Aktywni Gminy Między-
rzec. Patronat nad imprezą objął Wójt Gminy.  

Całe Forum odbyło się w bardzo przyjaznej atmosfe-
rze, pozwalającej zgromadzonym Mieszkańcom z radością 
uczcić Święto Pań oraz podkreślić, jak ważną rolę pełnią ko-
biety w życiu każdego z nas – kobiety są potrzebne w każdej 
sferze działalności prywatnej i publicznej. Sukces Forum po-
kazał ponadto, iż tego typu wydarzenia powinny odbywać 
się w naszej gminie cyklicznie – takie nadzieje wyraziły też 
organizatorki spotkania. 

FORUM KOBIET w Krzewicy

To był prawdziwy Dzień Kobiet!
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Początek roku 2014 upłynął pod znakiem podsumowań 
i planowania przedsięwzięć, które pośrednio lub bez-
pośrednio wiążą się z działalnością ochotniczych stra-

ży pożarnych, działających na terenie Gminy Międzyrzec 
Podlaski. 

Jak co roku w styczniu i w lutym odbyły się zebrania 
sprawozdawcze w OSP. Funkcjonowanie OSP na terenie na-
szej gminy jest – co warto docenić – bardzo rozbudowane  
– działa aż 25 jednostek OSP. W tym jednostek typu S – jest 
21, a typu M – są 4 jednostki. Zebrania sprawozdawcze od-
były się we wszystkich jednostkach, oprócz OSP Koszeliki. 

Do najistotniejszych spraw poruszanych na zebraniach 
należy zaliczyć omówienie planów rozwoju jednostek. Po-
nadto, rozmawiano o zaplanowanych w gminnym budże-
cie zadaniach inwestycyjnych: realizacji inwestycji garażu 
OSP w Rzeczycy, modernizacji remizy w Przychodach oraz 
utwardzeniu placu przed remizą w Łuniewie.

Kolejnym ważnym faktem z funkcjonowania OSP 
było posiedzenie Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
w Międzyrzecu Podlaskim, na którym dokonano zmiany 
Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego – został nim Wójt 
Gminy Międzyrzec Podlaski – Krzysztof Adamowicz.

Eliminacje Ogólnopolskiego Turnieju  
Wiedzy Pożarniczej

Zarząd Gminnego Oddziału ZOSP w Międzyrzecu Pod-
laskim przeprowadził w dniu 6 marca 2014 gminne elimi-
nacje do Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej. 
Eliminacje odbyły się w Szkole Podstawowej w Halasach. Do 
gminnego etapu Turnieju przystąpiło 20 uczniów – 16 ze 
szkoły podstawowej i 4 z gimnazjum.

Najszerszą wiedzą pożarniczą w grupie uczniów:
 ` szkół podstawowych wykazali się:

 I miejsce – Ziarek Karol (SP Rzeczyca), 
II miejsce – Jowik Jakub (SP Rzeczyca), 
III miejsce – Kukawska Zuzanna (SP Halasy)

 ` szkół gimnazjalnych wykazali się:
 I miejsce – Zaniewicz Karol (Gim. Krzewica), 
II miejsce – Barczuk Patryk (Gim. Jelnica), 
III miejsce – Latoch Mateusz (Gim. Jelnica)

Zwycięzcy turnieju otrzymali nagrody rzeczowe, po-
zostali uczestnicy dyplomy i długopisy ufundowane przez 
Urząd Gminy Międzyrzec Podlaski. 

Ponadto, przedstawiciel Gminy Karol Ziarek ze SP 
w Rzeczycy zajął IV miejsce w powiatowym etapie Turnie-
ju Wiedzy, który zorganizował Oddział Powiatowy ZOSP  
w Białej Podlaskiej.

Podsumowania i plany gminnej OSP

Strażacy OSP

ZAPOWIEDZI:

Dzień Strażaka
Strażacy Powiatu Bialskiego serdecznie zapraszają do wzię-

cia udziału w Powiatowych Uroczystościach Dnia Strażaka. 
Odbędą się one 4 maja 2014 r. w połączeniu z XV Pielgrzymką 
Strażaków Powiatu Bialskiego do Sanktuarium Błogosławio-
nych Męczenników Podlaskich w Pratulinie. Plan uroczystości 
dostępny jest na stronie internetowej Gminy Międzyrzec Pod-
laski oraz na tablicy informacyjnej w budynku urzędu.

„Jubileusz 140-lecia” powiatowej PSP
Komenda miejska PSP w Białej Podlaskiej zaprasza na 

obchody 140-lecia PSP w Białej Podlaskiej. Uroczystości 
rozpocznie Msza święta w Kościele NMP przy ul. Brzeskiej 
33a, następnie pochód przejdzie na Plac Wolności gdzie od-
będzie się przegląd oddziałów. Atrakcją będzie festyn stra-
żacki (prezentacja sprzętu i pojazdów pożarniczych) oraz 
koncert orkiestr dętych.

Ćwiczenia Sportowo-Pożarnicze
Niezwykle interesującym wydarzeniem będą Ćwiczenia 

Sportowo-Pożarnicze, które odbędą się 11 maja 2014 r. na 
stadionie miejskim w Międzyrzecu Podlaskim. W ćwicze-
niach wezmą udział jednostki OSP z Gminy Międzyrzec 
Podlaski, Miasta Międzyrzec Podlaski oraz Gminy Drelów. 

„Dzień Strażaka”
Strażacy z OSP serdecznie zapraszają na obchody Dnia 

Strażaka na terenie Gminy Międzyrzec Podlaski. Impreza 
odbędzie się 1 czerwca 2014 r. w Krzewicy. Obchody będą po-
łączone z Jubileuszem 50-lecia OSP w Krzewicy. Uroczystości 
rozpocznie Msza święta w miejscowym Kościele, następnie 
uczestnicy będą mieli okazję zapoznać się z historią funkcjo-
nowania OSP. Ponadto, ze względu na Dzień Dziecka, plano-
wane są również liczne atrakcje dla dzieci i młodzieży. 


